
                                     P    R   O   T   O   K   Ó   Ł   nr   XXIII/2012 
 
z posiedzenia sesji Rady Miejskiej w Barczewie, które odbyło się w dniu 27.04.2012 
 
 
Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie; 
 
Godzina rozpoczęcia posiedzenia:   12.00 
 
Obecni na sesji : zgodnie z załączoną listą obecności w sesji uczestniczyło 13 
radnych.  
Nieobecni radni: pan Jarosław Bonus – nieobecność usprawiedliwiona; 
                                          pan Tomasz Michałowski – nieobecność nieruspraw. 
 
Do punktu 1. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Barczewie – dokonał 
otwarcia obrad XXIII sesji. Pan Chlubicki stwierdził na podstawie listy obecności 
prawomocność obrad  dzisiejszej sesji Rady Miejskiej w Barczewie; 
 
Do punktu 2. 
 
Propozycji zmian porządku obrad nie było. 
 
Porządek obrad XXIII sesji Rady Miejskiej w Barczewie: 
 
3.Przyjęcie protokółu obrad z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie; 
4.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady; 
5.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Miejskiej Przychodni Zdrowia w Barczewie za 2011r; 
6.Projekt uchwały w sprawie  wyznaczenia Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Barczewie do realizacji zadań gminy wynikających z przepisów ustawy z dnia 9 
czerwca 2011r o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej; 
7.Projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej: 
8.Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2012 rok; 
9.Ocena zasobów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barczewie; 
10.Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy z Organizacjami 
Pozarządowymi w 2011r; 
11.Rozpatrzenie skarg; 
12.Zmiana budżetu gminy Barczewo na 2012r; 
13.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barczewo na lata 2012-2022; 
14.Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie działań finansowych ze 
środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej; 
15.Interpelacje i zapytania radnych; 

 



16.Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 
17.Odpowiedzi na bieżące zapytania; 
18.Sprawy różne i wolne wnioski; 
19.Zakończenie obrad XXIII/2012 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Porządek obrad przyjęty został bez uwag. 
 
Do punktu 3. 
 
Protokół z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie przyjęty został 
jednogłośnie; 
 
Do punktu 4. 
 
Sprawozdanie Burmistrza Barczewa – pana Lecha Nitkowskiego: 
 
-ogłoszony został przetarg na budowę zatoki parkingowej na ul.Wojska Polskiego. 
Zatoka będzie z małą wysepką (przed kioskiem); 
-trwa postępowanie przetargowe na modernizację przedszkola w Łęgajnach; 
-trwają przeglądy gwarancyjne i uzupełnienia na obszarze rewitalizacji Starego 
Miasta; 
-przystąpiliśmy do budowy wodociągu w Zalesiu; 
-w dniu dzisiejszym odbył się przetarg na  budowę kanalizacji w Barczewku; 
-wyłoniliśmy ofertę na przebudowę muru przy Armii Krajowej; 
-wszczęto postępowanie na remont 4 naszych kapliczek; 
-wykonamy audyt w zakresie  cen energii elektrycznej i być może ogłosimy przetarg 
na wybór nowego dostawcy energii elektrycznej; 
-wziąłem udział w spotkaniu w ramach przyjaźni olsztyńsko-węgierskiej; 
-odbyła się I Gala Sportu w Barczewie; 
-w Barczewie zmieniliśmy opiekuna terenów zielonych. Stwierdzić muszę, że to 
była dobra decyzja; 
-na następnej sesji wystąpię do Rady o środki na zakup jeszcze 2 kamer; 
-SIO otrzymało 30 tysięcy na organizację Festiwalu im.Feliksa z Ministerstwa 
Kultury; 
-w dniu wczorajszym w Centrum Kultury odbyła się uroczystość wręczenia tytułu 
Barczewianin Roku. Tytuł ten otrzymał pan Zbigniew Stodolnik. Uroczystość  ta była 
bardzo dobrze przygotowana; 
-19 maja br organizujemy imprezę plenerową w Tumianach ; 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – zapraszamy wszystkich mieszkańców miasta i gminy 
Barczewo do uczestnictwa we wszystkich imprezach organizowanych na naszym 
terenie; 
 
Do punktu 5. 
 
Dyrektor Miejskiej Przychodni Zdrowia w Barczewie – zamknął się pewien etap 
remontów ośrodków wiejskich : Lamkowo, Wipsowo. 
W miesiącu marcu rozpoczął funkcjonowanie w pełni zmodernizowany ośrodek 

 



zdrowia w Lamkowie. 
Dziękuję dla samorządu barczewskiego za wsparcie finansowe przy modernizacji 
ośrodków zdrowia na terenie miasta i gminy Barczewo. Własne środki 
wygospodarowaliśmy na doposażenie ośrodka zdrowia w Lamkowie. 
 
Pani Alina Jakończuk – wnioskuję o nie czytanie uchwały. 
 
Radni  jednogłośnie przyjęli wniosek radnej Jakończuk. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie  podjęła: 
 
                                         U C H W A Ł Ę  nr  XXIII(141)2012 
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Miejskiej Przychodni 
Zdrowia za 2011 rok; 
 
Do punktu 6. 
Wyjaśnienia przedstawił pan Jarosław Złotkowski  - dyrektor MOPS w Barczewie; 
 
Pani Halina Bronka – wnioskuję o nie czytanie  uchwały; 
 
Wniosek przyjęty jednogłośnie przez Radę Miejską. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie  podjęła: 
 
                                          U  C H W A Ł Ę  nr  XXIII(142)2012 
w sprawie wyznaczenia Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barczewie do 
realizacji zadań gminy wynikających z przepisów  ustawy  z dnia 9 czerwca 2011r o 
wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej; 
 
Do punktu 7. 
 
Pan Jarosław Złotkowski przedstawił Radzie zmiany do statutu MOPS; 
 
Pani Alina Jakończuk – proszę o nie odczytywanie projektu uchwały; 
 
Radni jednogłośnie przyjęli wniosek pani Jakończuk; 
 
Rada Miejska  jednogłośnie  podjęła: 
 
                                           U C H W A Ł Ę  nr  XXIII(143)2012 
w sprawie zmian w statucie Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej; 
 
Do punktu 8. 
Wyjaśnienia przedstawił pan Jarosław Złotkowski; 
 
Pani Halina Bronka – materiały są przygotowane bardzo dokładnie; 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – zakup środków trwałych  ze środków związanych z  

 



profilaktyką i przeciwdziałaniem problemom alkoholowym jest niedopuszczalne; 
Pan Jarosław Złotkowski – przed 3 laty była u nas właśnie na wykorzystaniu i 
przeznaczeniu tych funduszy kontrola Najwyższej Izby Kontroli. Była to kontrola 
kompleksowa. Zadanie to jest wpisane w tradycję. Nie było żadnych zastrzeżeń ze 
strony NIK do takiego wykonania tego zadania; 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – czy Komisja przeprowadziła badania jaki to będzie miało 
wpływ na zmniejszenie alkoholizmu w tych okolicach? 
 
Pan Złotkowski – taka analiza nie była przeprowadzana ale w zakresie działania tej 
Komisji jest wprowadzanie profilaktyki i to jest społecznie pożądane; 
 
Pani Halina Bronka – korzystałam z pomocy tej Komisji pisząc wnioski. Wiem, że to 
jest trudna sprawa. Wydatkowanie tych środków w taki sposób jest zgodne z 
ustawą. Za każdym razem pytamy panią księgową o celowość wydatkowanych 
środków. Jest to monitorowane. Trudno jest mi sobie wyobrazić aby dołączać listę 
obecności na placach zabaw dzieci, które pochodzą  z rodzin alkoholików. Bardzo 
dobre jest to, że dzieci integrują  się ze sobą z wszystkich rodzin; 
 
Pani Alina Jakończuk – wnioskuję o nie czytanie projektu uchwały. 
 
Wniosek przyjęty został jednogłośnie; 
 
Na  sali obecnych jest 11 radnych; 
 
Rada Miejska 10 głosami „za”i 1 głosie „przeciw”  podjęła: 
 
                                           U C H W A Ł Ę  nr  XXIII(144)2012 
w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2012 rok; 
 
 
Do punktu 9. 
 
Pan Jarosław Złotkowski przedstawił ocenę zasobów  Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Barczewie. Ocena stanowi załącznik do protokółu. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – proszę o zamieszczenie tego dokumentu na stronie 
internetowej. 
 
Ocena została przyjęta przez Radę Miejską  bez uwag. 
 
Do punktu 10. 
 
Sprawozdanie przedstawiła pani Anna Gędas . Sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokółu. 
 
Pan Edward Maciejewski – sprawozdanie jest przygotowane bardzo dokładnie. My 

 



musimy wspierać działalność organizacji pozarządowych bo spektrum działalności 
jest ogromne; 
 
Pani Halina Bronka – bardzo dobrze , że tak dokładnie pokazujemy działania 
naszych organizacji. Pani Ania to przygotowała bardzo  dobrze. Chciałam 
powiedzieć, że zawsze można przyjść do pani Ani lub do pani  Zielonki, które 
pomogą przy pisaniu wniosków. Wszystkie organizacje pracują bardzo aktywnie. 
 
Do punktu 11. 
 
Rozpatrzenie skarg: 
 
I.Skarga pani Ireny Maciejewskiej; 
 
Pani Teresa Lutarewicz – członek Komisji Rewizyjnej: Komisja Rewizyjna po 
rozpatrzeniu wszystkich dokumentów związanych z tą skargą wnioskuje o uznanie 
skargi za bezzasadną; 
 
Wyjaśnienia przedstawiła pani Hanna Chyżyńska – dyrektor MZOIZ w Barczewie; 
 
Pani Halina Bronka – prosilibyśmy panią dyrektor aby od nowego roku szkolnego  
MZOIZ przesłał rodzicom tych dzieci pisma wyjaśniające oraz aby z rodzicami 
zawrzeć umowy; 
 
Radca prawny  MZOIZ – pani Edyta Gietka – jest  to postępowanie tylko i wyłącznie 
wnioskowe, wszczynane na wniosek rodziców. To właśnie rodzic musi  zgłosić, że 
jego dziecko uczęszcza do szkoły. 
 
Pani Halina Bronka – wnioskuję o nie czytanie  uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 11 radnych; 
 
Radni 10 głosami „za” i 1 głosie „wstrzymującym” podjęli: 
 
Rada Miejska 7 głosami  „za”  i 4 „wstrzymującymi” podjęła: 
 
                                            U C H W A Ł Ę  nr  XXIII(145)2012 
w sprawie  rozpatrzenia skargi pani Ireny Maciejewskiej. 
 
 
II.Skarga pana Krzysztofa Czerniakowskiego: 
 
Pani Teresa Lutarewicz – Komisja Rewizyjna po dokładnym rozpatrzeniu skargi 
oraz po przeprowadzonej  wizji lokalnej wnioskuje o uznanie skargi za bezzasadną; 
 
Pan Edward Maciejewski – Komisja do Spraw Mieszkaniowych rozpatrywała 
również tą skargę i wnioskujemy o uznanie jej za bezzasadną; 
 

 



Pani Halina Bronka – wnioskuję o nie czytanie uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 11  radnych. 
 
Radni  jednogłośnie przyjęli wniosek pani Bronki. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie  podjęła: 
 
                                              U C H W A Ł Ę  nr  XXIII(146)2012 
w sprawie  rozpatrzenia skargi pana Krzysztofa Czerniakowskiego. 
 
 
Do punktu 12. 
 
Wyjaśnienia do zmian budżetu przedstawiła Skarbnik Miasta pani Dorota 
Kondratowicz. 
 
Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pani Alina Jakończuk – wnioskuję o nie czytanie uchwały; 
 
Na sali obecnych jest 11 radnych; 
 
Wniosek pani Jakończuk przyjęto jednogłośnie; 
 
Rada Miejska 10  głosami „za” i 1 głosie „przeciwnym”  podjęła: 
 
                                           U C H W A Ł Ę  nr  XXIII(147)2012 
w sprawie zmiany budżetu gminy Barczewo na 2012r. 
 
 
Do punktu 13. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła pani Dorota Kondratowicz. 
 
Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pani Alina Jakończuk -  wnioskuję o ni e czytanie uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 11 radnych. 
 
Wniosek pani Jakończuk przyjęty został  jednogłośnie. 
 
Rada Miejska  10 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”  podjęła: 
 
                                            U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXIII(148)2012 
w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2012 
– 2022; 

 



Do punktu 14 
 
Wyjaśnienia przedstawiła pani Dorota Kondratowicz 
 
Pan Jan Suliński – opinia Komisji Finansówe Publicznych jest pozytywna. 
 
Pani A.Jakończuk – wniosek o nie czytanie uchwały. 
 
Na sali obecnych jest 11 radnych; 
 
Wniosek pani Jakończuk przyjęty został jerdnogłośnie. 
 
Rada Miejska  jednogłośnie  podjęła: 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XXIII(149)2012 
w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej w Banku Gospodarstwa 
Krajowego na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej; 
 
 
Do punktu 15. 
 
Pani Halina Bronka: 
-kiedy otrzymam informację na moje zapytanie dot. tego co Rada Gospodarcza 
zrobiła aby pomóc naszym przedsiębiorcom? 
 
-proszę o zajęcie się projektem uchwały lub zarządzenia w sprawie egzekwowania 
od właścicieli zwierząt sprzątania po swoich podopiecznych. 
Proszę również o wydzielenie funduszy na zakup koszy, do których te nieczystości 
będą wrzucane. 
 
Pani Alina Jakończuk: 
-brak koszy przy  ławkach na parkingu przy sklepie STOKROTKA; 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-w Łęgajnach  po ulewie znowu została zalana działka pani Nowakowskiej. Kiedy 
ten problem zostanie rozwiązany? 
 
-zlewnia wody przy drodze nie była czyszczona. Nie oczyszczone również są po 
zimie z piasku obrzeża jezdni przy chodnikach; 
 
Do punktu 16. 
 
Pan Jan Komsta – Osiedle Domków Jednorodzinnych: 
-wizytowana przez Komisję do Spraw Gospodarczych była ulica Konopnickiej. 
Komisja stwierdziła, że stan tej ulicy jest fatalny. Czy ta ulica będzie robiona? 
 
Do punktu 16. 

 



 
Odpowiedzi Burmistrza: 
 
-dla p.H.Bronka: Rada Gospodarcza jest to stowarzyszenie nieformalne. Zwrócę 
się jednak do jej przewodniczącego z zapytaniem w tej sprawie; 
W sprawie zakupu koszy – spotkamy się w tej sprawie w wydziałe BIOŚ i 
porozmawiamy o tym; 
 
Podobnie jak wyżej – ustawienie koszy przy Stokrotce (zapytanie p.Jakończuk); 
 
-dla p.Moszczyńskiego: wnioski nasze (zalewanie) w PO Ryby niestety przepadły 
ale chcemy aby  to Wojewódzki Zarząd Melioracji zrealizował dwa zadania: Łęgajny 
i Skajboty. Rozpatrujemy w jaki sposób Gmina może przekazać te grunty aby 
można to wykonać ze środków unijnych. Sądzę, że w połowie miesiąca  
poinformuję Państwa o tym; 
 
-dla pana Komsty: musimy zająć się nie tylko nawierzchnią tej ulicy ale i 
katastrofalnym stanem urządzeń w tej ulicy. Pomysł  jest taki, że my byśmy zrobili 
nawierzchnię a Spółka ZWIK urządzenia. 
 
Pan Nitkowski – nastąpił już proces spotkań wiejskich, o których nie jestem 
informowany. Chciałbym aby na takich spotkaniach rozmawiać konkretnie i bez 
zbędnych stwierdzeń, że nic  się np. nie robi w sprawie chodnika, ścieżki 
edukacyjnej itp. Zmieniamy to zadanie na ścieżkę  edukacyjną. Znajdziemy na to 
pieniądze. Proszę na takie spotkania zapraszać  merytorycznie odpowiedzialnych 
pracowników z Urzędu. 
 
Do punktu 18. 
Pan Zbigniew Chlubicki – musimy zdawać sobie z tego sprawę, że niedługo  
odpady to będzie problem Gminy. Z obserwacji widać, ze jak stoją  pojemniki na 
odpady to momentalnie  (po wywozie) zapełniają się nowymi odpadami. Gdyby nie 
było takich pojemników to gro z tych odpadów znalazłoby się w lesie. 
 
Pan Lech Nitkowski – 10 maja 2012 r nasza Spółka ZUK odbiera nowy samochód 
do zbiórki nieczystości. Spółka ZUK przygotowuje się do nowej sytuacji; 
 
Pan Jan Suliński: 
-droga do Dadaju  jest w fatalnym stanie; 
-dużo śmieci (worków ze śmieciami) leży przy drodze  z Ramsowa do Dadaju; 
-czy są środki zabezpieczone na dokończenie chodnika przy drodze powiatowej? 
 
 
Pani Mirosława Jasińska – radna powiatu olsztyńskiego: 
-obiecano  nam, że wszystkie drogi powiatowe na naszym terenie zostaną połatane 
po zimie. Pani  dyrektor Plocek będzie na naszej Komisji i wówczas przekażę te 
zapytania; 
-chodnik nie jest zaplanowany w tegorocznym budżecie powiatu; 
Upominamy się bardzo o ten chodnik ale odpowiedzi jednoznacznej nie ma; 

 



-od kierownika naszego obwodu drogowego wiem, że wybrany jest wykonawca do 
łatania dziur na drogach powiatowych; 
 
J.Suliński – prosiłbym aby z Urzędu wysłać zawiadomienie do prokuratury, że 
chodnik który został zakończony w taki sposób w jaki został - zagraża 
bezpieczeństwu korzystających z niego pieszych, a  Powiat nie chce przeznaczyć 
środków finansowych na zmianę tej sytuacji. 
 
Pan Edward Maciejewski – brak oczyszczania dróg po zimie jest błędem – 
powoduje to zanieczyszczanie studzienek. 
W dniu 23 kwietnia  mieliśmy posiedzenie dwuczęściowe naszej Komisji. W I części 
mówiliśmy o lokalizacji w Barczewskim Dworze budynku socjalnego. 
Miejsce to  nie jest miejscem trafionym. W II części posiedzenia odbyliśmy lustrację 
dróg: 
-ul.Wojska Polskiego 48 – prosimy o wyłożenie tej dróżki; 
-ul.Nowodworcowa – jest to droga po kapitalnym remoncie a stwierdziliśmy, że po 
deszczu stoi tam duża kałuża. Uważamy, że tym należy się  zająć; 
-droga Kaplityny – 150 m po których nie można się poruszać. Tam (zanim  będzie 
asfalt) należy położyć, podobnie jak w Wójtowie płyty. Również ten pozostały 50 m  
odcinek drogi też można by było utwardzić; 
-psy, koty – powinniśmy doprowadzić do tego aby zwierzęta same nie latały. 
 
Do punktu 19. 
 
Pan Zbigniew Chlubicki – stwierdzam, że porządek dzisiejszego posiedzenia został 
wyczerpany, w związku z czym zamykam obrady XXIII/2012 sesji Rady Miejskiej w 
Barczewie. 
Protokółowała: 
B.Kwapis                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
                                                                               Zbigniew Chlubicki 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


